
 
Att förbättra boendemöjligheterna för ukrainarna, fullmäktigemotion 
 
FM 15.03.2023 § 38  
  
 
 

Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 
undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt önskemål om att 
få inlämna en så lydande motion: 
 
Att förbättra boendemöjligheterna för ukrainarna 
 
Kriget i Ukraina fortsätter på grund av Rysslands anfall. Från landet flyr det 
kontinuerligt tusentals människor. Endast i mars ifjol ansökte 14 000 
ukrainare om tillfälligt skydd i Finland. De kan nu ansöka om egen 
hemkommun, vilket innebär att de övergår från mottagningstjänsterna till 
kommunernas välfärdsområdestjänster. Till Lovisa har det också kommit 
stora skaror av ukrainska flyktingar. 
 
På grund av detta föreslår vi undertecknade att Lovisa stad via sitt 
dotterbolag Lovisa Bostäder Ab ordnar med så förmånliga 
boendemöjligheter som möjligt för de ukrainare som kommit till 
Lovisa, så att de kan integreras, etablera sig och hitta en arbetsplats i 
Lovisa. På detta sätt framhävs också det vänortsavtal som ingåtts 
mellan Lovisa och staden Varash i Ukraina och dess betydelse. 
 
Bilaga nr 14. 

 
Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

behandling enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
 
STST 27.11.2023 § 330    
344/04.03.01/2023    
 
 
Beredning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 De som väckt motionen anser att Lovisa Bostäder Ab bör erbjuda så 

förmånliga boendemöjligheter som möjligt till ukrainare i Lovisa. Idén är bra 
och värd att understöda, men det finns också många problem som 
anknyter till den. Lovisa Bostäder erbjuder så förmånligt boende som 
möjligt, men bolaget verkar på marknaden och måste täcka sina kostnader 
och kan inte erbjuda rabatter. Dessutom får man inte erbjuda olika priser 
på ett ojämlikt sätt till olika grupper, eller ens välja ut boende på basis av 
nationalitet. Det är också bra att komma ihåg att det i praktiken är FPA 
som betalar hyran tills den boende fått en arbetsplats och uppnått en skälig 
inkomstnivå. Slutligen bör man lägga märke till att det finns knappt några 
lediga bostäder och att tillgången till en bostad inte kan bindas till den 
hemkommunstatus som sökts eller fåtts. Som stad gör vi allt vi kan för att 
integrera flyktingar och invandrare och för att hjälpa dem att få både 
bostad och arbetsplats, men vi kan inte gynna någon eller konkurrera på 
felaktiga villkor. I detta avseende leder motionen inte till nya åtgärder eller 
verksamhetsmodeller. 

 
 Bilaga nr 10. 

 
Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  



 
Förslag Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och föreslår att 

stadsfullmäktige godkänner svaret att motionen inte leder till åtgärder och 
konstaterar motionen vara slutbehandlad. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget 


